
PROTOKOI,
z posiedzenia Rady Dziekarf,skiej Wydzialu Filozofii i Nauk Spolecznych

Uniwersytetu Mikolaja Kopernika w Toruniu

z dnia 22 stycznia'2021r.

OBECNI:

Dr hab. Ditta Baczala, prof. Uniwelsytetu, Dr Bibianna Balaj, Milena

Celebudzka, Dr hab. Malgorzata Fedorowicz-Y:ruszewska, prof. Uniwersytetu,

Prof. dr hab. Ewa Glowacka, Dr Anna Kola, Dr Tomasz Komendziriski, dr hab.

Violetta Kopiriska, prof. Uniwersytetu, Prof. dr hab. Tomasz KupS, Prof. dr hab.

Maria Lewicka, Mgr AnnaMielczarek-Taica, Dr hab. Marek Nasieniewski, prof.

Uniwersytetu, Dr hab. Zbigniew Nerczuk, prof. Uniwersytetu, Alicja

Pawlikowska, Dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. Uniwersytetu, Weronika

Puciata, Prof. dr hab. Y:rzysztof Rubacha, Dr hab. Aleksandra Seklecka, prof.

Uniwersytetu, Dr hab. Radoslaw Sojak, prof. Uniwersytetu, Dr Joanna Szalacha-

Jarmuzek, Dr hab. Maciej Trojan, prof. Uniwersytetu, Dr Adrian W6jcik

Delegaci:

Mgr AnnaUzarcka (gtos doradczy)

NIEOBECNI:

Dr Marta Chojnacka (glos doradczy), Alex Lubiriski, Natalia Stek, Prof. dr hab.

Tomasz Szlendak (glos dorudczy), Dr hab. Michal Wr6blewski prof.

Uniwersytetu

Go56:

Mgr Anna Krawczyk



PORZADEK OBRAD:

1. Otwarcie posiedzenia

2. Informacje i komunikaty Dziekana

3. Prryjgcie protokolu zposiedzenia Rady Dziekariskiej dnia 17
grudnia 2020 r. - referuje dr hab. Maciej Trojan, prof. UMK

4. Uchwala Rady Dziekariskiej w sprawie rozsfirygnigcia konkursu na
stanowisko adiunkta w Instytucie Badari Informacji i Komunikacji -
referuje Dyrektor Instytutu Badari Informacji i Komunikacji, prof. dr hab.
Ewa Glowacka

5. Uchwala Rady Dziekariskiej w sprawie rozstrzygnigcia konkursu na
stanowisko asystenta w Instytucie Socjologii - referuje Dyrektor Instytutu
Socjologii, dr hab. Krrysztof Pietrowicz, prof. UMK

6. Opinia Rady Dziekafskiej w sprawie przedluaenia zatrudnienia prof. dr.
hab. Andrzeja Kalety w Instytucie Socjologii - referuje Dyrektor Instytutu
Socjologii dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK

7. Opinia Rady Dziekanskiej w sprawie przedluhenia zatrudnienia dr Joanny
Ulatowskiej w Instytucie Psychologii - referuje Dyrektor Instytutu
Psychologii, prof. dr hab. Maria Lewicka

8. Powolanie czLonk6w Komisji oceniaj4cej do Rady Dyscypliny nauhi
socjologiczne - referuje Przewodnicz4cy Rady Dyscypliny, dr hab.
Krrysztof Pietrowicz, prof . UMK

9. Powotanie czlonk6w Komisji oceniaj4cej Rady Dyscypliny pedagogika -
referuje Przewodniczqcy Rady Dyscypliny, prof. dr hab. Ktzysztof
Rubacha

1 0 . Przedstawienie i przyjEcie raport6w doty cz1cych oceny zajg|
dydaktyc zny ch, satysfakcj i pracownik6w, satys fakcj i student6w - re feruj e
Prodziekan ds. organizacji ksztalcenia, dr Anna Kola

I l.opinia Rady Dziekariskiej w sprawie obligatoryjnego uczestnictwa
student6w w wykladzie "Wstgp do anatomii ukladu nerwowego" na
ki erunku kognitywi styka - re feruj e Prodzi ekan ds. organ izacji ksztalcenia,
dr Anna Kola



12.Wolne wnioski.



Posiedzenie Rady Dziekufiskiej Wydziatu FitozoJii i Nauk
Spolecznych rozpoczglo sig o godzinie 13.15

Posiedzenie odbylo sig w trybie online, przy zastosowaniu
uplikacji Teams.

Ad1

Dziekan dr hab. Radoslaw Sojak, prof. Uniwersytetu otworzyl posiedzenie

Rady Dziekariskiej Wydzialu Filozofii i Nauk Spolecznych.

Na proSbg Dziekana dr hab. Violetta Kopirlska, prof. Uniwersytetu, zgodzila sig

zo sta6 konsultantk4 protokolu.

Dziekan poprosil o uwagi do zaproponowanego porz4dku obrad spotkania.

Wobec braku uwag do porz4dku obrad Dziekan kontynuowal prowadzenie Rady

Dziekariskiej.

Ad2

W pierwszym komunikacie Dziekan poinformowal, 2e rozpoczEty zostal rok

finansowy i Srodki powinny juz widnie6 na limitach jednostek.

W kolejnym komunikacie dotyczqcym ksztalceniaDziekan poinformowal, Ze w

semestrze letnim zajgcia na prowadzonych przez nasz Wydzial kierunkach bgd4

prowadzone w trybie zd,alnym, dodaj4c, 2e nie ma w tej chwili informacji o sesji.

Dziekan poprosil o przekazanie pracownikom informacj i,2etylko specjalistyczne

zajgcia, w kt6rych zachodzi absolutna koniecznoS6 mog4 odbywa6 sig w trybie

kontaktowym. Informacje w sprawie wymienionych zajg6 naIeay przekazal do

Dziekana i mgr Anny Krawczyk do korica miesi4ca.



Drhab. ZbigniewNerczuk, prof. Uniwersytetuzglaszaj4c uwagg do prowizorium,

poinformowal, 2e chcialby skorygowa6 swoj4 wypowiedZ ze spotkania

kierownik6w jednostek, w kt6rej informowal, 2e otrzymane przez Instytut

Filozofii Srodki s4 por6wnywalne do poziomu z ubieglego roku, dodaj4c, 2e IF

otrzy mala mni ej Srodk6w.

Zdaniem Dziekana musialy zadzialat Srodki algorytmiczne, poniewaz w

Instytucie F ilo zo fi i zmniejszeniu ule gla Iiczba prac ownik6w naukowych.

Dr hab. Zbigniew Nerczuk, prof. Uniwersytetu zapytal r6wnie2 z czego wynika

zwigkszenie rezerwy dziekariskiej z 2,5Yo do 8o/o oraz tezerwy na dzialalno1c

badawczq w wysokoSci 50 ty{;. zt.

Prof. dr hab. Maria Lewicka dodaLa, 2e nie ma informacji na co przeznaczana jest

rezerwa dziekariska i powinno by6 przygotowywane sprawozdanie z wydatk6w.

W odpowiedzi Dziekan poinformowal, ze wysylka korespondencji Dziekanatu

pocily kosztowala w ubieglym roku ponad 8 tyS. zl, natomiast z dzialalnoSci

badawczej w ubiegtym roku finansowal m.in.: wydanie czasopism, koszty

ntiqzane z postgpowaniami o nadanie t5rtulu naukowego oraz czgSt Srodk6w

przekazaL Instytutom na pokrycie minus6w. Dziekan dodal, 2e mohe

przygotowywa6 sprawozdanie z wydanych Srodk6w, jeheli analogicznie

dyrektorzy Instytut6w r6wni e2 bgdq przygotowywal i takie sprawo zd ania.

Mgr Anna Mielczarek-Taica uzupelniajqc odpowied? Dziekana dodala, 2e na

postgpowania o nadanie tytul6w w ubiegtym roku wydano 20 tyi z]. oraz wzrosty

koszty zwi4zane z wysylk4 korespondencji.

Dr Bibianna Balaj poinformowala, 2e na Radzie Instytutu Psychologii sa

przekarywane informacje zawieraj4ce plany i sprawozdania finansowe.

Dziekan poinformowal, Zew ubiegtym roku na Radzie Rektorskiej zaproponowal

rozwiqzarrie obnihaj4ce koszt wysylek korespondencji do student6w, polegaj1ce

na wysylaniu przez system USOS decyzji zgodnych z wnioskami student6w,

natomiast pozostatych pocztq tradycyjn4. Rozwiqzanie takie jest stosowane w

Uniwersytecie Warszawskim.



Prof. dr hab. Maria Lewicka wracaj4c do komunikatu Dziekana w sprawie

ksztalcenia zapytala o zajgcia, kt6re zostaly przeniesione na semestr letni ze

wzglgdu na potrzebg ich przeprowadzenia w trybie kontaktowym np. z

wykorzystaniem dron6w.

Dr Anna Kola w odpowiedzi powolala sig na zarz4dzenie JM Rektora z 19

stycznia 202I roku informuj4c, 2e jest mozliwo5i zmiany trybu prowadzenia

zajgc, kt6ra powinna byc zakomunikowana studentom na dwa tygodnie przed ich

rozpoczgciem.

W odniesieniu do prowadzenia zajEt w trybie kontaktowym Dziekan

poinformowatr, ze proponuje odbycie tych zajg6 w miesi4cu kwietniu i maju br.

W kolejnym komunikacie Dziekan poinformowal, Ze na ostatnim posiedzeniu

Rady Rektorskiej przedstawiona zostala propozycja zmiany zarzqdzenia

dotycz4cego trybu oSwiadczeri pracownik6w naukowych zawieruj4cych

prrynaIeLnoS6 do liczby N, kt6ra poprawi komfort pracy Przewodnicz4cym Rad

Dyscyplin. Dziekan dodal, 2e zglosil poprawkg do wymienionego projektu, aby

o6wiadczenia nowo zatrudnianych pracownik6w zbierane byly przezDziat Spraw

Pracowni czy ch podczas podpisywania umowy o pracg.

Nastgpny komunikat Dziekana dotyczyl zdjgtego z programu Rady Rektorskiej

punktu dotycz4cego nowej polityki arkuszowej. Dziekan w tej kwestii zwr6cil sig

z zapytaniem o szczegoly do prof. dra hab. Tomasza Kupsia.

Prof. dr hab. Tomasz KupS poinformowal, 2e szczegoly zmiannie s4 muznane, a

najbli2sze posiedzenie Rady Wydawniczej nie odbgdzie sig.

Dziekan prosi o biehqce informacje w tej sprawie.

Ostatni komunikat Dziekana dotyczyl zamieszania wok6l szczepieh przeciw

covid -19. W ocenie Dziekana naszarJczelnia stoi na stanowisku ,2e pracownicy,



kt6rzy zapisali sig w lturze mog4 zgodnie zrozporzqdzeniemMinistra przystqpic

do szczepieri.

Dr hab. Malgorzata Fedorowicz-Kruszewska, prof. Uniwersytetu przekazala

informacjg z posiedzenia Komisji ds. JakoSci Ksztalcenia dotyczqcq obron prac

student6w, kt6re mogq sig odbywa6 do dnia 15 lipca, natomiast do dnia 16

wrzeSnia mogq by6 sktadane wnioski o przedluhenie procedur zwi4zanych z

obronami student6w.

Dr Anna Kola ponownie odniosla sig do. zarz1dzenie JM Rektora z 19 stycznia

2021 roku informuj4c, 2e harmonogramy zajg| musz4 gwarantowad studentom

mozliwoS6 udzialu w zajgciach objgtych planem studi6w. Pani Prodziekan

przyponmiala r6wnie2, 2e naIe?y dokumentowa6 weryfikacj g dotyczqc4 efekt6w

ksztalcenia, a w protokole powinna by6 wpisana forma egzaminu.

Mgr AnnaKrawczyk odnosz4c sig do wypowiedziPani Prodziekan dr Anny Koli

dotyczqcej planu zajEt zwr6cila uwagg, Zebardzo trudno jest ulo2y6 plan zajgc w

sytuacj i b ar dzo pr ecy zyjnych dezyderat6w prac ownik6w naukowych.

Dziekan podsumowuj4c zaapelowat do pracownik6w o wigksz4 elastyczno6i w

kwe sti i zglaszania term i n 6w pro wad zenia zaj g 6 dy daktyc zny ch.

Ad3

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosil dra hab. Macieja Trojana, prof.

Uniwersytetu, kt6ry byl konsultantem protokolu.

Dr hab. Maciej Trojan, prof. Uniwersytetu potwierdziL, ze protok6l odzwierciedla

przebieg Rady Dziekariskiej. Dziekan otworzyl dyskusjg w tym punkcie. Wobec

braku glos6w w dyskusji Dziekan poprosil o umieszczenie linku do glosowania

nad przyjgciem protokolu.

W glosowaniu na 25 os6b uprawnionych do glosowania, w obecnolci 22 os6b,

oddano glosy: 22 -TAK.



Protok6l zostal przyjgty przez Radg Dziekarisk4 jednomyslnie.

Ad4

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosil Prof. dra hab. Ewg Glowack4 -

dyrektor Instytutu Badari Informacji i Komunikacji.

Prof. dra hab. Ewa Glowacka zreferowala wniosek w sprawie rozstrzygnigcia

konkursu na stanowisko adiunkta w Instytucie Badari Informacji i Komunikacji i
zaproponowala kandydaturg dra Daniela Zuromskiego.

Dziekan otworzyl dyskusjg w tym punkcie. Wobec braku glos6w w dyskusji

Dzi ekan zar zydzrL glo s owanie.

Rada Dziekafska zatwierdzila wniosek. w glosowaniu tajnym na 25 os6b

uprawnionych do glosowania, w obecnoSci 22 os6b, oddano 21 glos6w: 19 -
TAK, 2- WSTRZYMUJ4 SI4.

Ad5

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosil dra hab. Krzysrtofapietrowicza,

prof. Uniwersytetu - dyrektora Instytutu Socjologii.

Dr hab. KrzasztofPietrowicz,prof. Uniwersytetu zreferowal wniosek w sprawie

tozstrrygnigcia konkursu na stanowisko asystenta w Instytucie Socjologii i
zaproponowal kandydaturg mgra Andrzeja Melera.

Dziekan otworzyl dyskusjg w tym punkcie. Wobec braku glos6w w dyskusji

Dzi ekan zar z4dzil glo s owanie.

Rada Dziekariska zatwierdzila wniosek. W glosowaniu tajnym na 25 os6b

uprawnionych do glosowania, w obecnoSci22 os6b, oddano 22 glosy:21-
TAK, l-NrE.



Ad6

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosil dra hab. Y:rzysztofa Pietrowicza,

prof. Uniwersytetu - dyrektora Instytutu Socjologii.

Dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. Uniwersytetu zreferowal wniosek w sprawie

przedluheniazatrudnienia prof. dra hab. AndrzejaKalety w Instytucie Socjologii.

Dziekan otworzyl dyskusjg w tym punkcie. Wobec braku glos6w w dyskusji

Dzi ekan zar zqdzil glo sowanie.

Rada Dziekafska zatwierdzilawniosek. W glosowaniu tajnym na 25 os6b

uprawnionych do glosowania, w obecno(cr22 os6b, oddano 22 glosyz 2l -
TAK, I-NIE.

Ad7

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosil prof. dr hab. Marig Lewickq -

- dyrektor Instytutu Psychologii.

Prof. dr hab. Maria Lewicka zreferowala wniosek w sprawie przedluhenia

zatrudnienia dr Joanny Ulatowskiej w Instytucie Psychologii.

Dziekan otworryl dyskusjg w tym punkcie. Wobec braku glos6w w dyskusji

Dzi ekan zar zqdzil glo s owani e.

Rada Dziekariska zatwierdzila wniosek. W glosowaniu tajnym na 25 os6b

uprawnionych do glosowania, w obecno Sci 22 os6b, oddano 22 glosyz 22 -
TAK.

Ad8

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosil dra hab. Krrysrtofa Pietrowicza,

prof. Uniwersytetu - Przewodnicz?cego Rady Dyscypliny nauki socjologiczne.



Dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. Uniwersytetu zreferowal wniosek w sprawie

powolania czlohk6w Komisji oceniaj4cej do Rady Dyscypliny nauki

s o cj o I o g i c zne i zapr op onowal przy j Ecie nastgpuj 4cych kandydatur :

Prof, dr hab. Kr4rsztof Olechnicki

Dr hab. Wojciech Knie6, prof. Uniwersytetu

Dr hab. Arkadius z Karwacki, prof. Uniwersytetu

Dziekan otworzyl dyskusjg w tym punkcie. Wobec braku glos6w w dyskusji

Dzi ekan zaruqdzil gto sowanie.

Rada Dzi ekaris ka zatwier dzila wni o s ek.

Na kandydaturg prof. dra hab. KrzysztofaOlechnickiego w glosowaniu tajnym na

25 os6b uprawnionych do glosowania, w obecnolci22 os6b, oddano 22 glosy:

18 - TAK,

3 - WSTRZYMUJ4 Sr4,

1 - NIE ZAZNACZONO ZADNEJ ODPOWIEDZT.

Na kandydaturg dra hab. Wojciecha Kniecia, prof. Uniwersytetu w glosowaniu

tajnym na 25 os6b uprawnionych do glosowania, w obecnoilci 22 os6b, oddano

22 glosyz

20 - TAK,

2 - WSTRZYMUJ4 Sr4.

Na kandydaturg dra hab. ArkadiuszaKarwackiego, prof. uniwersytetu

w glosowaniu tajnym na25 os6b uprawnionych do glosowania, w obecno i;ci 22

os6b, oddano 22 glosy:

20 - TAK,

2 - WSTRZYMUJ4 Sr4.



Ad9

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosil prof. dra hab. Krzysrtofa Rubachg

- Przewo dniczqcego Rady Dyscypliny pedago gika.

Prof. dra hab. Krzysztof Rubacha neferowal wniosek w sprawie powolania

czlonk6w Komisji Oceniaj4cej do Rady Dyscypliny nauki socjologiczne i

zaproponowal przyjgcie kandydatur :

Dr hab. Joanna Falkowska, prof. Uniwersytetu

Dr hab. Jaroslaw Horowski, prof. Uniwersytetu

Dr hab. Hanna Solarczyk-Szwec, prof. Uniwersytetu

Dziekan otworryl dyskusjg w tym punkcie. Wobec braku glos6w w dyskusji

Dzi ekan zar zqdziL glo s owanie.

Rada Dzi ekaf ska zatwiefiziNa wnio s ek.

Na kandydaturg dr hab. Joanny Falkowskiej, prof. Uniwersytetu w glosowaniu

tajnym na 25 os6b uprawnionych do glosowania, w obecnoflci 22 os6b, oddano

22 glosyz 22 -TAK.

Na kandydaturg dr hab. Jaroslawa Horowskiego, prof. Uniwersytetu w

glosowaniu tajnym na 25 os6b uprawnionych do glosowania, w obecno(ci 22

os6b, oddano 22 glosyz 22 -TAK.

Na kandydaturg dr hab. Hanny Solarczyk-Szwec, prof. Uniwersytetu w

glosowaniu tajnym na 25 os6b uprawnionych do glosowania, w obecnoSci 22

os6b, oddano 22 glosy:

21 - TAK,

1 - NIE.



Ad 10

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosil Pani4 Prodziekan dr Anng Kolg.

Dr Anna Kola przedstawila ruporty dotyczqce oceny zajgl dydaktyc zrtych,

satysfakcj i pracownik6w i satysfakcj i student6w.

W raporcie dotycz1cym satysfakcji pracownik6w wziglo udzial5l spo$r6 d lg4
pracownik6w, co stanowi zwrotno6i nieco wyhsz1 od Sredniej uniwersyteckiej.

W badaniu udzial wzigLo 49 pracownik6w badawczo-dydaktyc znych, I
pracownik administracji i obstugi, natomiast I osoba nie okreSlila stanowiska

zatrudnienia. W badaniu ankietowy m najwyhej oceniono wizerunek, wsp6lp racg,

zaangahowanie i lojalnoS6, natomiast najniZsze oceny dotyczq Wladz Uczelni,

Wladz Wydzialu i Wynagrodzeh. Najwyzej oceniono pracg administracji

wydzialowej na poziomie 4,5.

Kolejny raport dotyczyl badania satysfakcji student6w za rok akademicki

201912020, w kt6rym ankiety wypelnilo 47 student6w studi6w jednolitych

magisterskich, 105 student6w studi6w pierwszego stopnia, 49 student6w studi6w

drugiego stopnia oraz 5 doktorant6w. W tym badaniu uzyskano zwrotno56 na

poziomie Sredniej uniwersyteckiej. Studenci Wydzialu najwyzej ocenili

infrastrukturg IJczelnl natomiast najnihej oceniono programy studi6w i
infrastrukturg Wydzialu.

Pani Prodziekan dr Anna Kola poinformowala, 2e raporty zostan4opublikowane

na stronie Wydzialu.

Dziekan podsumowujqc stwierdzil, 2e bior4c pod uwagg Swiezy, zr6hnicowany

WydziaL wyniki raport6w uznaje za akceptowalne i otworryt dyskusjg w tym

punkcie.

Prof. dr hab. Ewa Glowacka zwr6cila siq z zapytaniem, czy w zwrqzkuz niskimi

ocenami pracownik6w naleiry reagowac juzteraz, czy poczekal.



Dziekan w odpowiedzi poinformowal, 2e na tym etapie widzi potrzebg reakcji i

zachgca do przeprowadzenia rozmowy.

ZdaniemDr Anny Koli warto przeprowadzil roznowg na podstawie dw6ch ocen,

dl ate go naj p i erw prop onuj e przeprow adzic ho sp itacj g zajgt prac ownika.

Wedlug Pani prof. dr hab. Marii Lewickiej oceny s4 oparte na malej Iiczbie ankiet,

dlatego najbardziej miarodajne s4 wlasne ankiety przeprowadzone na zajgcrach.

Ad 11

O zreferowanie tego punktu Dziekan poprosil Pani4 Prodziekan dr Anng Kolg.

Dr Anna Kola zaproponowala umieszczenie zapisu o obowiqzku uczestnictwa

student6w kierunku kognitywistyka w wykladzie ,,Wstgp do anatomii ukladu

nerwowego", kt6ry jest zgodny zg20 Regulaminu Studi6w i poprosila o zabranie

glosu w tej kwestii dra Tomasza Komendziriskiego.

Dr T. Komendziriski podkreSlil, ze wskazany przedmiot jest niezwykle wazny dla

student6w kognitywistyki i stanowi podstawg do wszystkich przedmiot6w

neuropsychologicznych, dlatego powinien by6 obligatoryjny.

Dziekan otworzyl dyskusjg w tym punkcie.

Studentka kognitywistyki Milena Celebudzka stwierdzila,2e zgadza sig z dr. T.

Komendziriskim, 2e anatomia jest wiod4cym przedmiotem dla student6w

kognitywistyki, jednak zv,n6clla uwagg na problem student6w powtarzajqcych

wyklad i problemy dotyczqce kontaktu student6w zprowadzqcym przedmiot.

W odpowiedzi Dziekan poinformowal, 2e skontaktuje sig z profesorem

prowadzqcym wyklad.

Dr T. Komendziriski dodal, ze problemy student6w, kt6re sig pojawity w

ubieglym roku s4 w duzej mierze pochodnymi nieobecnoSci nazajgciach.



Dr hab. Zbigniew Nerczuk, prof. Uniwersytetu pogratulowal studentce obrony

student6w oraz zaproponowal przeprowadzenie rozm6w ze studentami w tej

kwestii.

Po zakoriczeniu dyskusji Dziekan poprosil o glosowanie w tym punkcie.

Rada Dziekarlska zatwierdzilawniosek. W glosowaniu tajnym na 25 os6b

uprawnionych do glosowania, w obecnoSci22 os6b, oddano 19 glos6w: 1l -
TAK, 4 - NrE, 4 - WSTRZYMUJ4 SI4.

Dziekan podzigkowal za obecno56

Protokolowala: 'ftn* n filnrOlce

Konsultant protokolu:


